
Vážení spoluobčané,
 blížící se jaro nás všechny zcela jistě pozitivně ovlivňuje. Po šedivých a pošmourných dnech opět 
přichází vzpruha a vše se probouzí do krásy. Ať nasajeme všichni z přicházejícího období hodně energie a daří 
se nám vše, co máme v tomto roce před sebou. 
 Vedením tří desítek obcí v republice dělá vrásky na čele zvýšená aktivita Správy úložišť radioaktivních 
odpadů, která zintenzívnila proces zkoumání lokalit vytipovaných pro případné umístění úložiště vysoce 
radioaktivních odpadů. Správa úložišť má totiž za úkol provést do roku 2028 hloubkové vrty a průzkumy 
ve čtyřech vytipovaných lokalitách v ČR a doporučit vládě hlavní a dále pak záložní lokalitu, která bude 
případně využita k ukládání vyhořelého paliva z jaderných elektráren a do budoucna pojme i odstavené 
a rozebrané technologie těchto elektráren. Je to ožehavé téma, které navíc nyní eskalovalo rozhodnutím 
Evropské komise o tzv. taxonomii. Jedná se o to, že jadernou energii uzná tato instituce za bezemisní zdroj jen 
za těch podmínek, že si svá úložiště státy vyřeší už do roku 2050. Přitom původně byl termín ukládání počítán 
až na rok 2065. Je to rozhodnutí plné paradoxů. Náš stát nepotřebuje úložiště v roce 2050, protože první kusy 
vyhořelého jaderného paliva stejně není možné ukládat pod zem dříve jak v roce 2065 z důvodu přetrvávající 
vysoké teploty použitého paliva. A tak je urychlován proces, který urychlovat není třeba, a výsledkem bude 
zkoumání lokalit pod velkým časovým tlakem. Kdo zaručí, že bude dostatečně kvalitní i za těchto podmínek? 
 Ve většině našich obcí máme platná referenda z roku 2004 a ta nám dávají jasný mandát ke všem 
snahám, aby v naší lokalitě Horka úložiště nevzniklo. Máme však poměrně chabé nástroje, jak se tomu bránit. 
Hledáme proto podporu u poslanců, aby do právě připravovaného zákona, který je těsně před schvalovacím 
procesem, zakomponovali pozměňovací návrh, který by posílil naše pozice. Prosadit umístění úložiště jen 
za podmínky souhlasu obcí bude ale patrně těžko dosažitelné. 
 Osobně jsem se společně s několika kolegy starosty (bohužel ne všemi) z ostatních obcí naší lokality 
zúčastnil dne 13. března schůzky s poslanci, kterou svolala poslankyně Eva Decroix (ODS Vysočina) a Michaela 
Opltová (TOP 09 Plzeňský kraj), dále byla přítomna poslankyně Matina Ochodnická (TOP 09 Vysočina), 
Vít Kaňkovský (KDU-ČSL Vysočina) a přítomen byl i předseda Senátu Miloš Vystrčil. Zúčastnili se také starostové 
z lokality Březový potok. Ve více jak dvouhodinové diskuzi jsme přesvědčovali poslankyně, že zakomponování 
pozměňovacího návrhu k zákonu o úložišti sice vítáme, ale je pro nás naprosto bezpodmínečné, aby 
do pozměňovacího návrhu byl zakomponován i konečný souhlas většiny obcí s finálním umístěním úložiště. 
Více o jednání s poslanci přináší příspěvek uvnitř tohoto zpravodaje. 
 Přeji všem s nadcházejícím jarem jen optimismus a dobrou náladu. Starší občané jistě přivítají společné 
setkání, které pro ně opět připravujeme na 22. dubna 2023 v sokolovně.

Váš starosta Zdeněk Souček

Rudíkovský
zpravodaj
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PLÁNOVANÉ AKCE:
• Setkání občanů důchodového věku je plánováno na 22. dubna 2023 v místní sokolovně. Na posezení 

a připravený program srdečně zvou pořadatelky a obec Rudíkov. Pozvánky budou distribuovány 
do Vašich schránek. Prosíme o potvrzení účasti.

• Pouť farnosti Rudíkov v letošním roce připadá na 2. července 2023.

PROJEKTY

VÝVOJ PROJEKTOVÉ DOKUMENTACE NOVÉHO CHODNÍKU 

 Projekt chodníku od zemědělského družstva Liber po prodejnu Střed je poměrně komplikovanou 
záležitostí. Do procesu vstupuje mnoho subjektů, se kterými je třeba projekt řešit v souladu a s jejich 
oprávněnými zájmy. Krajská správa a údržba silnic Vysočiny si klade nároky na minimální šířku krajské 
komunikace, distributor elektrického vedení požaduje řešit přeložky NN vedení. Dále pak CETIN a.s. jakožto 
vlastník optických a metalických vedení, která nám zasahují do značné délky stavby chodníku, také žádá 
přeložku dotčených sítí. Tyto podmínky stavbu prodražují a administrativně prodlužují. 
 Úspěšně jsme se vypořádali s požadavky vlastníka pozemků před prodejnou, kde jsme museli projekt 
řešit tak, abychom byli ve vzájemné shodě a stavbou neovlivnili možnost příjezdu a zastavení u prodejny 
ať pro zákazníky, tak pro zásobování. V každém případě bude třeba od vlastníka pozemků, firmy NORUNEX 
s.r.o., odkoupit část prostoru pro stavbu chodníku v místě předzahrádky před prodejnou. Chtěl bych za obec 
poděkovat jednatelům firmy NORUNEX s.r.o. za vstřícný a konstruktivní přístup při hledání společně vyhovující 
varianty autobusových zastávek jak na úseku před prodejnou, tak na úseku u firmy Liber, d.v. 

Projekt chodníku u prodejny STŘED - zastávka u prodejny bude řešena jako zastávka v jízdním pásu bez tzv. 
zastávkového zálivu.
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Projekt chodníku a zálivu autobusové zastávky u Liberu.

 Finanční vypořádání za zábory pozemků všech zúčastněných vlastníků, kterých se stavba dotkne, 
nás ještě čekají. Nicméně teď hledíme k podstatnému milníku, a to podat do konce června roku 2023 
hotový projekt se stavebním povolením na dotační titul pro zvýšení bezpečnosti na Státní fond dopravní 
infrastruktury. V případě úspěšné žádosti a přidělení dotace by následovala administrace výběrového řízení 
a zahájení stavby. Ze zkušeností však víme, že vzhledem k rychlosti hodnocení projektů a žádostí o dotace 
nelze se samotnou realizací chodníku počítat dříve než v roce 2024. Byl bych mile překvapen, kdybychom 
mohli práce zahájit dříve. V rozpočtu na tuto akci pamatujeme už pro rok 2023.
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SMLOUVA O DÍLO NA PROJEKTOVOU DOKUMENTACI PRO PROVÁDĚNÍ STAVBY OBECNÍCH BUDOV

 Zakázku malého rozsahu s názvem „OBECNÍ DŮM Rudíkov, na pozemku parc. č. st. 63, parc. č. 2261 
a 2208/9 v k.ú. Rudíkov“ jsme vyhlásili a zveřejnili koncem roku 2022. Oslovili jsme sedm projekčních firem, 
u kterých byl předpoklad, že mohou zvládnout projekční dokumentaci pro stavební povolení, provádění 
stavby, výkazy výměr, tedy kompletní dokumentaci včetně řemesel. Očekávali jsme, že nabídky se budou 
pohybovat kolem 1,5 milionu korun s DPH. Nakonec nám podalo nabídky celkem jedenáct firem. Kritériem 
byla nejnižší nabídková cena a doložení minimálně tří referenčních služeb v minimálním objemu 700.000,- 
Kč bez DPH na projekční práce obdobného rozsahu. Komise pro otevírání a hodnocení nabídek, ve složení 
Ing. Bohumír Pospíšil, Zdeněk Souček, Ing. Jiří Kotačka, Petr Brychta, Irena Číhalová Dis., zjistila, že firma 
ARTENDR s.r.o. sice podala nejnižší cenovou nabídku ve výši 750.000,- Kč bez DPH, nepodala však pravdivé 
informace ve dvou ze tří referencí. 

Prověřování referenčních služeb – vyloučení firmy ARTENDR s.r.o.

 U referencí jsme požadovali i uvedení kontaktních osob, u kterých by bylo možné referenční službu 
ověřit. U firmy ARTENDR s.r.o. jsme shledali dvě nesrovnalosti. 
 REFERENČNÍ SLUŽBA 1 zahrnovala zpracování architektonické studie, projektové dokumentace 
pro územní rozhodnutí, pro stavební povolení a pro provedení stavby, výkaz výměr, rozpočet, požárně-
bezpečnostní řešení, osvětlovací a akustickou studii a inženýrskou činnost. Pro ověření reference byl uveden 
kontakt Vítězslava Richtera, starosty obce Knovíz. Termínem plnění bylo uvedeno období 09/2021 – 02/2022 
v celkové výši 990.000,- Kč bez DPH. U kontaktní osoby bylo ověřeno a zjištěno, že k termínu 2. února 2023 byla 
předána pouze architektonická studie, ale další stupně projektové dokumentace nebyly k výše uvedenému 
termínu předány. REFERENČNÍ SLUŽBU 1 jsme tedy považovali za nesplněnou a neprokázanou. 
 REFERENČNÍ SLUŽBA 2, u které mělo jít o zpracování PD pro odstranění stávající stavby, PD pro územní 
řízení (DÚR) a PD pro provádění stavby (DPS), dále zpracování výkazu výměr jednotlivých profesí stavebních 
prací a výkaz výměr včetně kontrolního propočtu investičních nákladů. Jako kontaktní osoba pro ověření 
reference byl uveden Roman Maštalíř, starosta obce Beřovice. Doba plnění zakázky byla uvedena v období 
06/2022 – 12/2022. Uvedená kontaktní osoba nebyla dostupná pro ověření, proto byl osloven Martin Hulcr, 
místostarosta obce Beřovice, který potvrdil, že projekt fyzicky nezačal a stupně projektové dokumentace 
uvedené jako předané v termínu 06/2022–12/2022 jsou teprve v počátcích projektování. V uvedeném 
termínu plnění (06/2022–12/2022) a v uvedeném rozsahu plnění nedošlo k předání investorovi a REFERENČNÍ 
SLUŽBU 2 jsme považovali za nesplněnou a neprokázanou. 
 Dne 6. února 2023 byla e-mailem vyzvána Aneta Hamzová, kontaktní osoba pro podávání nabídky, aby 
doložila prokazatelné plnění REFERENČNÍCH SLUŽEB v rozsahu projektových prací, které v referencích uvedli. 
Výzva zůstala bez reakce a jakéhokoliv doložení prokazatelného plnění. 
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Firma Cena bez DPH Cena s DPH

ARTENDR s.r.o. 
Velký Osek, Nádražní 67, IČ: 24190853 750.000,- Kč 907.500,- Kč

BS projekt architektonická a projekční kancelář s.r.o. 
Mělník, Náměstí Míru 30/16, IČ: 06666752 1.198.900,- Kč 1.450.669,- Kč

D+Architekti s.r.o. 
Pozďatín 66, IČ 08821518 1.230.000,- Kč 1.488.300,- Kč

SI plan, s.r.o. 
Rudíkov 86, IČ: 29351405 1.245.000,- Kč 1.506.450,- Kč

PP Ateliér s.r.o. 
Praha 5, Smíchov, Křížová 2597/5, IČ: 08196443 1.398.000,- Kč 1.691.580,- Kč

Stavebníkom s.r.o. 
Nové Syrovice 140, IČ: 08307423 1.499.300,- Kč 1.814.153,- Kč

ARTHEON s.r.o. 
Brno-Žabovřesky, Žabovřesky, Kroftova 2619/45, IČ: 09139940 1.647.000,- Kč 1.992.870,- Kč

SD Ateliér s.r.o. 
Brno-střed, Brno-město, Orlí 480/7, IČ: 27714870 1.734.000,- Kč 2.098.140,- Kč

Stavby Salaj, s.r.o. 
Prostějov, Vrahovice, Čs. arm. sboru 107/3, IČ: 29369860 1.825.000,- Kč 2.208.250,- Kč

ARPIK OSTRAVA s.r.o. 
Masarykovo nám. 5, IČ: 47667419 1.885.000,- Kč 2.280.850,- Kč

GREMIS, s.r.o. 
Velké Meziříčí, Jihlavská 230, IČ: 15544451 2.651.000,- Kč 3.207.710,- Kč

 Z výše uvedených důvodů komise vyloučila dodavatele ARTENDR s.r.o. Komise dále v pořadí 
posoudila prokázání splnění kvalifikace, ověření požadovaných referencí a ostatních požadavků u dalšího 
možného dodavatele, a to firmy BS projekt architektonická a projekční kancelář s.r.o., Mělník, Náměstí Míru 
30/16, IČ: 06666752, který podal nabídku ve výši 1.198.900,- Kč bez DPH. Komise svým rozhodnutím vybrala 
a doporučila zastupitelstvu jako ekonomicky nejvýhodnější nabídku právě tohoto dodavatele. Vítězný 
dodavatel prokázal ve své nabídce splnění kvalifikace a ostatních požadavků dle zadávací dokumentace. 
Na dodání projektové dokumentace pro ÚZEMNÍ A STAVEBNÍ ŘÍZENÍ (část 1.) je stanovena lhůta 150 dní 
od podpisu smlouvy. Dodání projektové dokumentace pro PROVÁDĚNÍ STAVBY do 75 dní od potvrzení první 
části.
 Níže uvádíme přehlednou tabulku s nabídkami všech jedenácti uchazečů o projektování obecních 
domů, které mají vzniknout na místě staré nevyhovující budovy OÚ.
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ÚSTAVNÍ STÍŽNOST NA PROCES ZUŽOVÁNÍ LOKALIT PRO UMÍSTĚNÍ ÚLOŽIŠTĚ VYSOCE RADIOAKTIVNÍCH 
ODPADŮ

 Obce z lokality HORKA podaly dne 30. prosince 2022 prostřednictvím JUDr. Jindřicha Jaška ústavní 
stížnost proti rozsudku Nejvyššího správního soudu ze dne 2. 11. 2022, č. j. 10 AS 350/2021-69 a proti usnesení 
Městského soudu v Praze ze dne 30. 6. 2021, č. j. 9 a 16/2021-112. 
 Zúžení počtu lokalit na finální čtyři pro případné vybudování hlubinného úložiště vysoce radioaktivních 
odpadů (HÚRAO) bylo stanoveno dle našeho názoru nezákonným způsobem. Podali jsme tedy ústavní stížnost 
pro porušení:
  a) práva na spravedlivý proces; a současně
  b) práva na samosprávu; a současně
  c) práva na příznivé životní prostředí svých obyvatel, resp. svého vlastního.

 V tuto chvíli si Ústavní soud vyžádal vyjádření jak Vlády ČR, tak Správy úložišť radioaktivních odpadů. 
Ti se shodně vyjádřili v tom smyslu, že obcím samotným aktem zúžení lokalit prozatím žádná újma nevznikla. 
K těmto vyjádřením nám advokát zpracoval repliku, což je zjednodušeně vyjádření obcí k vyjádřením 
podaným Vládou ČR a Správou úložišť radioaktivních odpadů, a odeslal zpět na Ústavní soud. Na konečný 
verdikt Ústavního soudu stále čekáme. V návaznosti na právě probíhající proces vyhledávání konečné a záložní 
lokality (pro případné umístění hlubinného úložiště pro vysoce radioaktivní odpady) vzniká iniciativa poslanců 
k podání pozměňovacích návrhů k předkládanému zákonu o procesech spojených s vyhledáváním lokality. 
 Osobně jsem se společně s několika kolegy starosty (bohužel ne všemi) z ostatních obcí naší lokality 
zúčastnil dne 13. března schůzky s poslanci, kterou svolala poslankyně Eva Decroix (ODS Vysočina) a Michaela 
Opltová (TOP 09 Plzeňský kraj), dále byla přítomna poslankyně Matina Ochodnická (TOP 09 Vysočina), Vít 
Kaňkovský (KDU-ČSL Vysočina) a přítomen byl i předseda Senátu Miloš Vystrčil. Přítomni byli také starostové 
z lokality Březový potok. Ve více jak dvouhodinové diskuzi jsme přesvědčovali poslankyně, že zakomponování 
pozměňovacího návrhu k zákonu o úložišti sice vítáme, ale je pro nás naprosto bezpodmínečné, aby 
do pozměňovacího návrhu byl zakomponován i konečný souhlas většiny obcí s finálním umístěním úložiště. 
 Samozřejmě si uvědomujeme, že v Poslanecké sněmovně je pro tento návrh pramalá podpora, neboť 
se zákonodárci pochopitelně bojí, že by k takovému souhlasu nikdy nedošlo. Myslím si, že jednou někdo takový 
souhlas přeci jenom dá. Každý soudný člověk si musí připustit variantu, že jednoho dne se budeme muset 
s jaderným odpadem vypořádat a podpora jaderné energetiky v republice je zásadní. Proto finální souhlas obcí 
do zákona prosazujeme a nejeví se nám jako v budoucnu nedosažitelný. Navíc by dal obcím naprostou svobodu 
v účasti na takovém procesu, protože nevysvětlené pochybnosti a neférový přístup státu by na konci procesu 
mohly obce vetovat a nesouhlasit. Ze schůzky jsme se rozešli s tím, že do 24. března společně ustanovíme, 
jakou finální variantu pozměňovacího návrhu nakonec poslankyně předloží do sněmovny k hlasování. Za naši 
lokalitu určitě nebudeme ustupovat z této „tvrdší“ varianty. Nic jiného nám nedává smysl. 
 Možná někoho zajímá i druhá stránka tohoto procesu, a tou jsou finanční příspěvky, které obce obdrží 
v průběhu celého procesu. V tuto chvíli je Ministerstvo životního prostředí žádáno Správou úložišť o povolení 
průzkumného území pro zvláštní zásahy do zemské kůry. Jedná se o administrativní proces, který umožní 
provádět průzkumy a hloubkové vrty v řádech stovek metrů až kilometru. Atomový zákon také stanovuje 
obcím finanční příspěvek za každý rok trvání průzkumu paušálně 600.000,- Kč + 0,40,- Kč za každý čtvereční 
metr, na jehož ploše (spadající do katastru dané obce) se průzkumné území rozkládá. Konkrétně pro Rudíkov 
to představuje cca 1.000.000,- Kč ročně. 
 Několika málo obcím ze dvou lokalit, které se v roce 2028 stanou kandidáty na hlavní a záložní 
lokalitu, pak náleží dle Atomového zákona jednorázový příspěvek ve výši 60.000.000,- Kč ve chvíli, kdy je 
na územích těchto obcí stanoveno tzv. chráněné území pro zvláštní zásahy do zemské kůry. Příspěvek obdrží 
každá dotčená obec, kterou stanovené chráněné území zasáhne, byť jediným metrem na katastru. Nutno 
však upozornit na fakt, že toto chráněné území bude stanoveno třeba jen ve dvou obcích z devíti (například 
v případě naší lokality Horka). Co by asi takový stav přinesl? Rozvrat vztahů mezi obcemi v lokalitě, které 
finanční kompenzaci za chráněné území obdrží, a obcemi, které nikoli. Tyto výše finančních příspěvků jsou však 
z dlouhodobého hlediska zanedbatelné. Bohužel musím konstatovat fakt, že naprostá většina zákonodárců, 
kteří budou o tomto rozhodovat, neví takřka nic o problematice spojené s tímto procesem i budoucím 
provozem hlubinného skladování radioaktivních odpadů. Bedlivě sledujte, jak se který poslanec z našeho 
kraje i republiky zachová, až půjde „do tuhého“ a bude muset hlasovat, jak mu jeho poslanecký klub nakáže.
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PŘIPRAVOVANÁ REKONSTRUKCE SOCIÁLNÍHO ZÁZEMÍ – PŘEVLÉKÁRNY PRO TĚLOCVIK

 Převlékárny pro tělesnou výchovu v základní škole již vykazují značnou potřebu rekonstrukce. Ještě 
donedávna sloužily také jako kabiny pro fotbalová utkání. Jejich stav je žalostný a dávno neodpovídá standardu 
dnešní doby. Navíc za plechovými stěnami si pohrál čas i s litinovými svody dešťových vod ze střechy školy 
a svody odpadů vod splaškových. S místní firmou PTK Dvořák jsme připravili projektovou dokumentaci 
na rekonstrukci těchto prostor se sociálním zařízením v umývárně a sprchách. Rozpočet na tuto akci se 
bude pohybovat kolem 700.000–800.000,- Kč a momentálně vyhlížíme vhodný dotační titul, ze kterého 
bychom mohli akci finančně podpořit. Paradoxně je to pro dotační tituly poměrně malá částka a například 
Ministerstvo financí požadovalo částku minimálně ve výši dvou milionů se spoluúčastí obce. Tudíž zde s tak 
malým rozpočtem ani žádat nemůžeme. 
 Uvažujeme o možnosti zařadit akci do podpor z Fondu Vysočiny, kde lze žádat částky podstatně nižší. 
I tak v rozpočtu na rok 2023 počítáme s případným plným financováním jen ze zdrojů obecních. Pro tuto akci 
již máme kladné vyjádření stavebního úřadu. Realizaci budeme směřovat na letní prázdninové měsíce. 

PLATBA ZA SVOZ ODPADŮ NA ROK 2023

 Svoz odpadů zůstává i pro letošní rok ve stejné výši, tedy 350,- Kč/osoba, 
osvobozené osoby taktéž zůstávají bez změn (osvobození jsou občané ve věku nad 80 
let a každé třetí a další dítě). Splatnost je jednorázová, a to do 30. března 2023. 
 Platby za odpady zasílejte prosím na číslo účtu obce: 1522535349/0800, jako 
variabilní symbol platby zadejte číslo domu (příp. číslo parcely). Pro platbu přes mobil 
můžete využít uvedený QR kód.
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NEVYHOVUJÍCÍ POVRCH MULTIFUNKČNÍHO HŘIŠTĚ U ŠKOLY

 Multifunkční hřiště u základní školy nám slouží od roku 2016. Ukazuje se však, že gumový povrch není 
úplně ideální. Sportovci si stěžují na jeho kluzkost, pokud je navlhlý. Pokud je naopak suchý, znemožňuje 
jakýkoliv skluz a trpí na něm pohybový aparát sportovců. Zvažujeme tedy jeho případnou výměnu za 
komfortnější variantu umělé trávy DOMO GRASS XTREME MDC, což je vysoce kvalitní umělá tráva s výškou 
vlasce 20 mm s hustě všitým krouceným, odolným vlascem − celkem 35280 vpichů na m2. Jedná se o novou 
technologii umělé trávy. V praxi znamená lepší hrací vlastnosti jak pro tenis, tak pro fotbal či volejbal. Výškou 
prosypu vlasce lze nastavit rychlost povrchu. 
 Dnes nám chodí trénovat na travnaté hřiště velký počet malých dětí a snahou je odlevit nadměrné 
zátěži travnatému hřišti, a část tréninkové zátěže tak přesunout na tento povrch na multifunkční hřiště. Pokud 
by se podařilo na výměnu povrchu získat dotaci, pak zastupitelstvo zváží, zda se případně do výměny pustíme. 
Pro tuto chvíli zastupitelstvo schválilo pořízení jednoduché projektové dokumentace, která by obsahovala 
způsob výměny a položkový rozpočet. Naše multifunkční hřiště představuje pro případnou výměnu asi 
1285 m2 povrchu, což dle předběžného propočtu představuje asi 1.300.000,- Kč bez DPH. Stávající povrch by 
zůstal jako propustná podložka a přípravné práce s vyčištěním pórů a přípravou na pokládku nového povrchu 
by znamenaly ještě cca 300.000,- Kč. Vše se bude odvíjet od toho, zda se na akci podaří získat dotaci. 

ÚSPĚCH OBCE V TŘÍDĚNÍ ODPADŮ 

 Historicky se poprvé Rudíkov ocitá „na bedně“ v našem dlouhodobém snažení! Díky Vašemu přístupu 
ke třídění odpadů jsme byli vyhodnoceni společností ESKO-T v kategorii svazkových obcí (o počtu obyvatel 
500-1000) na 3. místě. V kategorii jsme se ocitli spolu s dalšími 15 obcemi. Za rok 2022 jsme vyprodukovali 
153,5 kg/osoba/rok směsného komunálního odpadu. Pro srovnání obec na posledním místě v naší kategorii 
vyprodukovala 214,8 kg/osoba/rok. 
 Obci Tavíkovice náleží 2. místo (131,9 kg) a 1. místo obci Studenec (124 kg). Rudíkov tímto získal 
drobnou finanční odměnu od společnosti ESKO-T ve výši 3.000,- Kč do rozpočtu obce. Děkujeme za spolupráci 
a příště ještě lépe!
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AKTUÁLNÍ STAV REKONSTRUKCE SILNICE II/360 TRNAVA–RUDÍKOV 

 Rekonstrukce krajské silnice od Trnavy k Rudíkovu je rozdělena na dvě části. Tyto části jsou 
pojmenovány II/360 Trnava–Rudíkov (1. úsek) a II/360 Trnava–Rudíkov (2. úsek).  
 První úsek začíná tzv. „houpáky“ u Velkého Boru a končí křižovatkou u čerpací stanice Rudíkov. Druhý 
úsek navazuje za křižovatkou u čerpací stanice a končí za severní křižovatkou u pěší cesty na vlak.
 
 První úsek je v závěrečné fázi čekání na dotaci z Evropské unie, kterou by měl Kraj Vysočina získat 
v průběhu léta. Dle informací Stanislava Juránka, krajského vedoucího Oddělení investic a správy komunikací, 
započne kraj výběrové řízení na zhotovitele stavby letos o letních prázdninách, aby v říjnu mohlo být předáno 
staveniště vybrané firmě, pokáceny stromy (povolení jsme jako úřad vydávali již minulý rok) a na začátku 
stavební sezóny v dubnu 2024 mohl být první úsek silnice uzavřen. 
 Bohužel Kraj Vysočina není schopen takovou stavbu financovat z vlastních finančních zdrojů, protože 
cena tohoto úseku by v podstatě vyčerpala celoroční rozpočet kraje na opravy komunikací II. a III. třídy. 
Tedy bez evropských peněz nemá kraj možnost takové stavby zahájit. Budeme věřit, že letošní sezóna je 
tou poslední, kdy vyjíždění z obce na jižní křižovatce připomíná ruskou ruletu a je značně nebezpečným 
manévrem hlavně směrem od Třebíče.

 Ke druhému úseku proběhl 7. března 2023 výrobní výbor za účasti starosty obce, krajských úředníků 
Oddělení investic a správy komunikací Kraje Vysočina a nově vybrané projekční firmy TRANSCONSULT s.r.o., 
která vyhrála výběrové řízení na projektování dokumentace pro provádění stavby. Původní projekční firma 
Dopravně inženýrská kancelář, s.r.o. která tvořila projekt pro územní řízení, se již do výběrového řízení 

 Ještě jednu pozornost si naše multifunkční hřiště zaslouží. Soutěž „Náš evropský projekt“, kterou 
vypisuje Evropská komise pro obce a města, v níž se veřejnost může zapojit do hlasování o nejoblíbenější 
projekt financovaný z evropských fondů. Soutěž probíhá pravidelně na Facebooku. Naše multifunkční hřiště 
a vyžití realizované za školou, které bylo z evropských peněz podpořené, je do soutěže přihlášeno také. Soutěž 
má za cíl připomenout občanům, co se v jejich okolí budovalo a financovalo díky evropským dotacím. Veřejné 
hlasování proběhne od 14. dubna 2023 (od 16 hodin) do 11. května 2023 (do 23:59 hodin) skrze Facebook. 
Vyhodnocení výsledků a vyhlášení vítězů soutěže bude dne 12. května 2023. 
 V soutěži budou uděleny ceny třem obcím s nejvyšším počtem hlasů (při zohlednění velikosti obce): 
  1. cena: příspěvek na obecní slavnost ve výši 75.000,- Kč, 
  2. cena: příspěvek na obecní slavnost ve výši 50.000,- Kč, 
  3. cena: příspěvek na obecní slavnost ve výši 25.000,- Kč. 
 Pokud se nám podaří umístit se na oceňovaném místě, což půjde jen s vaší podporou, mohli bychom 
v areálu u školy uspořádat slavnost spojenou se sportovním vyžitím. O tom, kde a jak hlasovat, budeme 
informovat na obecním Facebooku a webu.
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na další stupně nepřihlásila. Z mého pohledu je to ku prospěchu věci. Přístup projektantů TRANSCONSULT 
s.r.o. mě na výrobním výboru velmi mile překvapil. Dovolím si dodat, že z přístupu této společnosti budou 
nadšeni někteří obyvatelé Rudíkova (například rodina Chromých), neboť se rýsuje možnost, že by se celé 
těleso vozovky posunulo mírně na druhou stranu směrem od domků. Projektant musí totiž ve směru 
od Velkého Meziříčí v těchto místech zajistit, aby měl řidič dobrý výhled i přes linoucí se svah za strouhou. 
To se zatím jeví jako hůře splnitelné, a otevírá se tím možnost posunutí celé vozovky. Je to ale zatím příliš 
čerstvá úvaha, která bude dále prověřována a komunikována s krajskými úředníky. Znamená to totiž změnu 
v dotčených parcelách i změnu územního povolení. Za obec Rudíkov jsem tuto variantu podpořil zejména 
z důvodu znalosti názoru výše zmíněných na tento úsek stavby.
 Co však v tomto úseku vstoupí opět do hry, je případná stavba protihlukové stěny. Důvodem je 
to, že hlukové měření v úseku od Chromých po hřbitov se uskutečnilo už v roce 2011, ale aktuální počty 
projíždějících vozidel měly být na dnešních počtech dle predikce až v roce 2033. Sčítání dopravy, které 
provádělo Ředitelství silnic a dálnic na našem úseku v roce 2020 ukázalo, že místem projíždí 5.683 aut 
denně, z toho 913 těžkých motorových vozidel. Přitom v roce 2016 to bylo 4.925 vozidel celkem, z toho 790 
těžkých motorových vozidel. V roce 2010 daným úsekem projíždělo jen 1.636 vozidel, z toho 195 těžkých 
motorových vozidel. Za deset let se nám provoz téměř čtyřikrát zvýšil. Na výrobním výboru jsme se tedy 
shodli na tom, že Kraj Vysočina znovu zaplatí hlukové měření se studií a predikcí vývoje dopravy v daném 
úseku. To bude následně sloužit jako podklad pro krajskou hygienickou stanici a z jejího stanoviska pak 
vzejde případné opatření. Možná by byl variantou i nízkohlučný asfalt, který možná znáte z úseku kolem 
Průhonic (výjezd po D1 z Prahy směrem do Brna). 
 Na výrobním výboru bylo potvrzeno, že stavba druhého úseku počítá s realizací bezpečného 
přecházení u hřbitova dříve dohodnutou formou, tedy osvětlený přechod pro chodce s poptávkovým 
tlačítkem, postupně snížená rychlost v daném úseku 90–70–50km/h, dále pak nasvětlená adaptační zóna 
pro řidiče před a za přechodem. 
 Časový předpoklad realizace druhého úseku v tuto chvíli nikdo přesně neurčí, záleží, jak rychle se 
dokončí projekt a jak rychle kraj vyvlastní pozemky od majitelů, kteří nepřistoupí na dohodu o výkupu.
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ZPRÁVA FINANČNÍHO VÝBORU
 V minulém čísle zpravodaje byl zhodnocen stav financí k 30. listopadu 2022 a plán rozpočtu na rok 
2023. Dnes bude uvedena aktualizace ke konci roku 2022 a stav, se kterým jsme vstupovali do nového roku.
 Co se příjmové stránky týče, ke konci roku 2022 přišlo z daňových příjmů na účet obce 16.231.781,- Kč,  
což je téměř o 4,5 mil. Kč více, než se ve schváleném rozpočtu předpokládalo. Největší nárůst byl při výběru 
daně z přidané hodnoty, kde se oproti předpokladu vybralo o téměř 2,1 mil. Kč více. Vyšší výběr daní oproti 
předpokladu byl jak u daně z příjmu právnických osob (o cca 1,5 mil. Kč více), tak i u daně z příjmu fyzických 
osob. 
 Z nedaňových příjmů přišly do rozpočtu obce téměř 4 mil. Kč a na poplatcích obec vybrala cca 
468.000,- Kč. 
 Vyšší výběr daní se projevil na výsledku hospodaření, kdy na bankovních účtech a v pokladně byl 
ke konci roku 2022 zůstatek ve výši 9.529.045,- Kč. Tato částka tvoří v rozpočtu obce významnou rezervu 
pro plánované investice, jako je zamýšlená demolice stávajícího obecního úřadu, náklady na projektovou 
dokumentaci a stavbu nového obecního úřadu. V grafu níže je zachycen vývoj zůstatku na účtech obce 
ke konci roku za posledních deset let.
 Za finanční výbor Bohumír Pospíšil

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2023

 Občané naší obce letos svojí štědrostí opět podpořili největší charitativní sbírku České republiky. 
Na účet Charity České republiky bylo připsáno za obec Rudíkov 32.976,- Kč, Oslavička přispěla částkou 
9.817,- Kč, Přeckov 9.450,- Kč, Vlčatín 10.202,- Kč, Hroznatín 5.800,- Kč a Nový Telečkov 5.680,- Kč. Celkem 
tedy obce přispěly částkou 73.925,- Kč. 

TESTOVACÍ VAŘENÍ

 Dne 16. března jsme se společně s kuchařkami a paní vedoucí školní kuchyně zúčastnili testovacího 
vaření na multifunkčních tlakových pánvích a v konvektomatu renomovaného výrobce RATIONAL AG . V brzké 
době nás čeká nutná obměna a rekonstrukce kuchyně v ZŠ L. Svobody a MŠ Rudíkov, a tak čerpáme zkušenosti 
a informace. Budeme zkoušet žádat o dotaci na vybavení a rekonstrukci za účelem snížení energetické 
náročnosti provozu kuchyně.
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DĚNÍ V OBCI - Základní a mateřská škola
 Nový rok 2023 jsme zahájili otevřením nového, v pořadí již třetího, oddělení školní družiny, 
které nahradilo dětský klub. Ke stávajícím vychovatelkám Petře Robotkové a Libuši Nekudové se přidala 
nová vychovatelka Eva Mašková. Všechny s dětmi tráví spoustu času venku, hrají různé hry v tělocvičně 
i na multifunkčním hřišti, kreslí, malují, vyrábějí, zapojují do činnosti družiny informatiku v podobě tabletů 
a programování robotů VEX. Zimní dny si družina zpestřila návštěvou kouzelníka, který jim předvedl plno 
zajímavých kouzel, při nichž dokonce asistovali i sami žáci, nebo akcí Sportujeme na sněhu, při které děti 
ukázaly svoji zdatnost v zimních sportech. Nechyběl ani karneval v masopustním čase ve školní tělocvičně. 
V jarních měsících navštíví všechna tři oddělení školní družiny v rámci projektu ZDRAVÁ ŠKOLA 2023 Aquapark 
Laguna v Třebíči, ranč v Přeckově nebo jihlavskou zoologickou zahradu.

 Již druhým rokem je naše škola zapojena do projektu Hrdá škola, během něhož žákům nabízíme různá 
zpestření výuky. I dalších výzev jsme se zúčastnili s grácií. V lednu zaplnila školu dvojčata podobná nejen 
vzhledem, ale i chováním, chůzí, vyjadřováním apod. V únoru jsme splnili další výzvu – den šílených účesů. 
V účesech nejen žáků, ale i učitelů byly vidět různé barevné gumičky, sponky, pastelky, ptačí hnízda, kelímky… 
Zazářili i učitelé v barevných parukách nebo kuchařky ve školní jídelně s cuketou či vidličkou ve vlasech.

12



 Na konci června ukončíme projekt Učíme se nově a moderně III. (šablony III.), během něhož jsme 
žákům nabízeli různé kluby, doučování, projektové dny nebo učitelé v jeho rámci mohli vyjet na zahraniční 
stáže a čerpat inspiraci pro svoji práci. V zimních měsících proběhly i dva projektové dny ve 2. třídě, při 
kterých se z kluků a holek stali stavitelé měst a věží. Cílem obou programů bylo podpořit technické a logické 
myšlení a vzbudit zájem o polytechnické vzdělávání.
 Učitelky prvního stupně uspořádaly začátkem února školní kolo recitační soutěže. Všichni přihlášení 
recitátoři předvedli báječné výkony a obecenstvo vytvořilo příjemnou atmosféru. Své vítěze zná i školní kolo 
Olympiády v českém jazyce – do okresního kola, které se bude konat na začátku dubna v Třebíči,postoupili 
žáci 9. ročníku Ondřej Mutl a Leona Požárová.

 Třeťáci a čtvrťáci se vydali na Ostrůvek do Velkého Meziříčí, aby zjistili, jakou podobu může mít mléko 
nebo chléb. Za pomoci všech smyslů si vyzkoušeli různé aktivity, sestavili cestu mléka, než se dostane na náš 
stůl, vyrobili si vlastní máslo, tvaroh a sýr, namleli mouku a upekli vynikající žemle.
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 Žáci 7. – 9. ročníku strávili jeden z únorových dnů v Brně. Navštívili Papilonii (Motýlí dům), ve které 
zažili velmi příjemnou procházku karibskou džunglí mezi stovkami poletujících exotických motýlů. Druhou 
část exkurze absolvovali v brněnském planetáriu programem Cesta za miliardou hvězd. Všichni žáci si odvezli 
pěkné zážitky a mnoho nových vědomostí.
 V rámci hodin hudební výchovy žáci poznávají různé hudební styly. K tomu jim napomohla koncem 
února i návštěva cimbálové muziky Réva, která nám zpestřila nejenom folklórem jedno únorové dopoledne.
 Příjemná hudba, plesové oblečení a hlavně dobrá nálada ovládly v sobotu 4. března slavnostně 
vyzdobený a vyprodaný sál rudíkovské sokolovny. Konal se totiž již 29. školní ples. Velkolepým zahájením plesu 
bylo předtančení žáků 8. a 9. ročníku v choreografii paní učitelky Soni Chládkové, v němž předvedli mazurku 
a kloboukovou na písně hudební skupiny Čechomor. Po hodině přišlo předtančení číslo dvě, tentokrát pod 
taktovkou paní učitelky Lenky Pužové. To bylo inspirované světovou hudební show Lord of the dance a žáci při 
něm vystřihli ukázkové irské tance. K poslechu a tanci po celý večer hrála skupina Credit, mladším generacím 
v sousedním sále hostince U Kostela pouštěl písně DJ Marty. Součástí plesu byla i bohatá tombola, ve které si 
účastníci losovali 512 cen v malé a 35 cen ve velké tombole. Děkujeme všem sponzorům plesu za jejich dary.  
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 Stalo se již tradicí, že jako Škola podporující zdraví každoročně 
žádáme o poskytnutí dotace z Fondu Vysočiny na podporu naplňování 
a propagace místní Agendy 21 a Zdraví 2030 v Kraji Vysočina. Nejinak tomu 
bylo i letos, kdy nám byla schválena dotace na projekt ZDRAVÁ ŠKOLA 
2023, který jsme začali realizovat v současných dnech, a budeme v něm pokračovat až do konce září letošního 
roku. Do tohoto projektu jsme obsahově zařadili již zavedené akce, ale přidali i spoustu nových. Zapojíme se 
s žáky do již tradiční akce Čistá Vysočina, při které odklidíme od silnic odpadky od neukázněných řidičů, dále 
uspořádáme Den Země, během něhož uvedeme opět po roce „v život“ naše vyvýšené záhony, proběhnou dva 
turistické výlety pro rodiče s dětmi a veřejnost – v dubnu na Javořici a v září na Pálavu. Nově jsme do projektu 
přizvali i školní družinu, kterou navštěvují žáci prvního stupně. Ta celý projekt zahájila sportovním dováděním 
na sněhu na nových bobech zakoupených z projektu. Dále se družina  postará o zážitkový program v třebíčském 
aquaparku, pěší turistický výlet na ranč do nedalekého Přeckova nebo výukové programy v jihlavské ZOO. 
Nebudou chybět sportovní turnaje v basketbalu, florbalu, kubbu, pétanque nebo závody na koloběžkách. 
Celý projekt ukončíme v září návštěvou environmentálních programů na Ostrůvku ve Velkém Meziříčí.

 Operační program Jan Amos Komenský – je název naší další školní výzvy. Je to další program 
s šablonami, do kterého se od 1. září nového školního roku zapojíme. Jeho realizace bude probíhat až do konce 
roku 2025 a nabídneme v něm dětem MŠ a žákům ZŠ různé programy inovativního vzdělávání, projektové 
a tandemové výuky, zážitkové pedagogiky, pro rodiče budou naplánována odborně zaměřená tematická 
a komunitní setkávání a učitelé se budou v rámci tohoto projektu vzdělávat v různých tematických oblastech.
 S velkou radostí oznamujeme, že nám byla schválena žádost o dotaci od Státního fondu životního 
prostředí České republiky na vybudování přírodní zahrady za naší školou v celkové výši 526 tisíc korun. Projekt 
jsme vytvářeli společně se společností EKOVYSOČINA, která má dlouholeté zkušenosti s přírodními zahradami. 
Vlastní realizace by měla začít dílčími pracemi na podzim letošního roku a největší práce proběhnou od jara 
2024. Přetvoříme stávající školní zahradu tak, aby byla pro děti a žáky maximálně využitelná, a měla velký 
edukační potenciál. Předmětem akce bude především výsadba květnaté louky, trvalkových záhonů, ovocných 
i okrasných stromů, keřů a bylin za účelem poskytnutí stínu ve slunných dnech. Jedlé plody budou sloužit 
pro děti jako občerstvení a zároveň budou keře celý prostor přirozeně členit, tudíž budou moci skupinky dětí 
využívat zahradu odděleně. Vznikne zde jezírko pro pozorování vodních živočichů, nové lavičky a stoly pro 
venkovní výuku zastíněné snímatelnými plachtami, velká skalka pro pěstování bylinek nebo třeba i meteobudka, 
kterou budou žáci využívat k pozorování počasí. Realizace projektu umožní dětem rozvíjet znalosti z oblasti 
živé i neživé přírody atraktivní a zážitkovou formou a rovněž napomůže budování jejich kladného vztahu 
k životnímu prostředí. Přetvoření přírodní zahrady bude koncipováno s ohledem na biodiverzitu druhů žijících 
v okolí školy, zádrže vody v krajině a v souladu s principy přírodních zahrad.
 I nadále v naší škole pokračuje podpora doučování, která je i letos realizována v rámci Národního plánu 
obnovy, a finančním zdrojem pro realizaci jsou prostředky fondu Evropské unie – Next Generation EU. Tuto 
cílenou podporu využívají učitelé za účelem doučování potřebných žáků ohrožených školním neúspěchem.
 Zápis dětí do 1. ročníku naší školy pro školní rok 2023/2024 se bude konat ve středu 5. dubna 2023 
od 13 do 17 hodin ve třídách prvního stupně. Zápisu k plnění povinné školní docházky podléhají děti, které 
dovršily nebo dovrší do 31. srpna 2023 šestý rok svého věku a dosud do školy nechodí.
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Mateřská škola 

 Sice jsme už v roce 2023, přesto se na chvíli vrátíme do roku minulého. Čertí školka a mikulášská 
nadílka byla pro děti opět zážitková. Děti byly namotivovány na soutěže, hry, legraci. Těšily se na Mikuláše 
a čertíky, i když někteří s jistou obavou. Všechno nakonec proběhlo s úsměvem a hlavně přiměřeně k věku 
dětí. 
 Vánoční posezení u stromečku bylo slavnostní. Mlsalo se cukroví, rozbalovaly se dárečky, zpívaly se 
koledy.                                     
 A tak jsme se rozloučili se starým rokem a naskočili do toho nového. Děti byly po Vánocích plné 
zážitků a my jsme povídali a povídali. Zahájili jsme divadlem s pohádkou Bába chřipka, o týden později jsme 
v tělocvičně se školou zhlédli divadelní představení od divadla Koník. Koncem ledna jsme pozvali do školky 
tatínky. Se svými dětmi si pohráli a společnými silami vyrobili ptačí budku.
 Na únor jsme dětem připravili karneval. Děti přišly do školky v maskách, ve třídách si zasoutěžily, 
zatancovaly, vylosovaly tombolu. Všechny třídy se pak společně sešly, vystřelili jsme konfety a zamlsali si. 
Čokoládová fontána tekla proudem a děti si do čokolády namáčely různé druhy ovoce. Vše jsme zakončili 
tanečkem a odpočinkem v podobě víkendu. 
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 Přejeme krásné jarní dny provoněné sluníčkem a dobrou náladou. Aktuální akce a reportáže z nich 
sledujte na našem webu a Facebooku.

Mgr. Martin Suk a kolektiv zaměstnanců ZŠ a MŠ Rudíkov

Školní akce v lednu, únoru a březnu 2023
 
BŘEZEN 2023 

 21. 3. Den otevřených dveří
 27. 3. První pomoc (8. ročník) 
 29. 3. Velikonoční výstava Velké Meziříčí (6. – 9. ročník dívky)

DUBEN 2023

   4. 4. Divadelní komedie Trapas nepřežiju (5. – 9. ročník)
   5. 4. Zápis do 1. ročníku
   6. 4. Velikonoční prázdniny
   7. 4. Velký pátek
 10. 4. Velikonoční pondělí
 11. 4. První pomoc (8. ročník)
 13. 4. Ostrůvek Velké Meziříčí (2. ročník)
 14. 4. Divadlo Kouzelný výlet (MŠ + 1. – 3. ročník)
 18. 4. Aquapark Laguna (školní družina)
 19. 4. Rodičovské schůzky (15.30 – 17.30 hod.)
 20. 4. Čistá Vysočina (5. – 9. ročník)
 21. 4. Zážitková prohlídka želivského kláštera (8., 9. ročník)

KVĚTEN 2023 

   3. 5. Zápis do MŠ
   5. 5. Ranč Přeckov (školní družina)
 18. 5. Dopravní hřiště (4. ročník)
 23. 5. Fotografování tříd MŠ a ZŠ
 30. 5. ZOO Jihlava (školní družina)
 31. 5. Konec práce v zájmových kroužcích
 
ČERVEN 2023 

   3. 6. Zájezd ke Dni dětí – ZOO Lešná
 11. 6. Pohádková škola
 12. 6. Českoslovenští legionáři – přednáška (6. – 9. ročník)
 26. 6. Ikaros – ukázka zvířat

… třídní výlety, schůzka s rodiči budoucích prvňáčků, závěrečné prezentace žáků 5. a 9. 
ročníku, branný den, sportovní den, den třídního učitele, slavnostní zakončení školního 
roku...

 O jarních prázdninách byl omezený provoz ve třídě Včeliček. V březnu nás čeká opět divadlo, setkání 
s pejsky a tvoření s maminkami. Během celého dubna nás dále čeká elektronický předzápis a 3. května zápis 
do naší školky s příjmem žádostí a odevzdáváním všech vyplněných formulářů.
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 Přes zimu naše týmy pilně trénovaly na jarní část sezóny a příprava probíhala především formou 
tréninků v tělocvičně, na multifunkčním hřišti a v případě mužů i trailovými výběhy do přírody, což tvořilo 
objemovou složku jejich přípravy. Zároveň před startem sezóny si všechny týmy mohly vyzkoušet několik 
tréninků na hřišti s umělou trávou, aby si opět osvojily orientaci na velkém prostoru.
 Muži v rámci zimní přípravy absolvovali dva přípravné zápasy. Utkali se ve Výčapech s tamním týmem 
a po gólové přestřelce se po závěrečném hvizdu rozešli smírně za stavu 4:4. Druhé přípravné utkání sehráli 
v sobotu 19. března na umělém hřišti ve Velkém Meziříčí s týmem Budišova, který obsazuje pozice tabulky 
o skupinu výše. Po bojovném výkonu a gólech Pavla Trnky a Matěje Slaného pyšně odvezli výhru 2:1! Věřme, 
že jim tato střelecká forma vydrží a takto se budou prosazovat i nadále.
 Dorost odehrál zatím pouze jeden přípravný zápas, a to s celkem Rantířova. Klukům tento zápas vůbec 
nevyšel a ze hřiště odešli s vysokou porážkou 6:2.
 V rámci přípravy se děti z přípravek a žáků zúčastnily tradiční Zimní ligy Horáckých novin ve všech 
kategoriích – mladší přípravky, starší přípravky a mladších žáků. 
 Mladší žáci se v základní skupině utkali s týmy Koněšína, Budišova-Náramče, Moravských Budějovic, 
Výčap a Nových Syrovic. Kluci se prali do posledního dechu a vydřeli postup do finálové skupiny, když se jim 
podařilo v posledních vteřinách srovnat utkání s Moravskými Budějovicemi. Tímto výsledkem si zajistili bod 
navíc oproti Koněšínu. Finálová skupina kluky nezastihla v dobrém rozpoložení. Vyhráli sice nad děvčaty z FŠ 
Třebíč a jen těsně podlehli Náměšti, ve zbývajících zápasech je ale soupeři doslova přejeli, a tak se celkově 
umístili na pátém místě.

 Starší přípravka se v základní skupině utkala s celky Okříšek, Koněšína, Přibyslavic, Rapotic, Nových 
Syrovic a Dukovan. Pro postup do finálové skupiny se jako klíčovým ukázal zápas proti Okříškám. Kluci 
zpočátku tahali za kratší konec provazu a brzy prohrávali 2:0. Svou bojovností až do poslední minuty se jim 
však podařilo výsledek utkání zvrátit a zvítězit 3:2. V ostatních zápasech taktéž zvítězili a bez jediné ztráty 
postoupili do finálové skupiny. V ní se utkali s celky Jemnicka, Okříšek, Želetavy, Moravských Budějovic 
a Hrotovic. Hned ve svém druhém zápase smolně prohráli se Želetavou a jejich sen o poháru pro vítěze se 
začal rozplývat. Nicméně v každém zbývajícím zápase vydřeli vítězství a díky klopýtnutí ostatních soupeřů si 
nakonec vysněný pohár za první místo přece jen odvezli.

DĚNÍ V OBCI - Fotbal
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 Mladší přípravka svoji základní skupinu odehrála s týmy HFK Třebíč, Kralic a Náměště, kdy se s každým 
týmem utkala dvakrát. Děti předvedly srdnatý výkon, podlehli pouze ve dvou zápasech týmu Náměště a obsadili 
krásnou druhou příčku, která znamenala postup do závěrečné skupiny o umístění. Bohužel v termínu konání 
zápasů o umístění se přes děti přehnala lavina viróz, a tak se z těchto bojů náš tým musel odhlásit.

 Jelikož se začátek jarní části sezóny kvapem blíží, nezbývá než si přát, aby naše týmy od prvního 
zápasu zúročily „tvrdou” zimní přípravu a přinášely svými výkony radost všem našim fanouškům.

Za FK Rudíkov Zbyněk Trnka
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DĚNÍ V OBCI - Sbor dobrovolných hasičů v Rudíkově

 Sbor dobrovolných hasičů přináší několik informací a aktualit z dění spolku. Celkový počet členů SDH 
Rudíkov pro rok 2023 je 93, z toho 71 mužů, 15 žen a 7 dětí.
 Dne 17. prosince 2022 se uskutečnila pravidelná valná hromada Sboru dobrovolných hasičů Rudíkov. 
Tentokrát s menší účastí, než bývalo zvykem. Členové výboru se 22. ledna 2023 zúčastnili valné hromady 
okrsku. 
 Dne 18. února 2023 hasiči jako každoročně uspořádali masopustní průvod. Počasí bylo, navzdory 
předpovědím, příjemné a na únor překvapivě teplé. To si pochvalovali hlavně muzikanti. Více než čtyřicet 
různorodých masek v průvodu svědčí o tom, že tato tradice je mezi lidmi oblíbená. Všem účastníkům patří 
velký obdiv a dík, protože s přibývajícími novými částmi Rudíkova není vůbec jednoduché celý 15kilometrový 
okruh obejít. Děkujeme občanům za finanční příspěvek spolku. 
 Na sobotu 25. února byl plánovaný pravidelný lyžařský zájezd. Z důvodu špatných sněhových podmínek 
byl termín zájezdu přesunut na 11. března. Zdatní lyžaři se statečně vyrovnali s náročnějšími povětrnostními 
podmínkami krkonošského areálu v Herlíkovicích. 

Výjezdy jednotky a nové vybavení
 V letošním roce má naše zásahová jednotka za sebou již dva výjezdy. Dne 20. ledna jsme byli přivoláni 
složkami IZS k pátrání po pohřešované osobě ve Velkém Meziříčí. Druhý výjezd se uskutečnil 6. března 
do Třebíče z důvodu požáru sklepní kóje v bytovém domě. 
 Začátkem března došlo k pořízení nového vybavení pro naši zásahovou jednotku pro větší bezpečnost 
a usnadnění práce při lesních požárech v podobě pěti přileb Heros-titan Rosenbauer s integrovanou LED 
svítilnou, batohu s vybavením na lesní požáry (program D25) a dvou kombinovaných proudnic s koncovkou 
D25 modelové řady SELECT FLOW Rosenbauer.
 V průběhu března se také velitel zásahové jednotky musí zúčastnit pravidelného povinného školení 
v Územním odboru Hasičského záchranného sboru Kraje Vysočina v Třebíči, zástupce velitele projde 
jednodenním školením velitelů a dva řidiči (strojníci) dvoudenním školením strojníků.
 Rádi bychom v letošním roce znovu začali s trénováním dětí v hasičském sportu. Podařilo se najít 
člověka, který by vše zastřešil. Stále se ale nedaří najít nadšence, kteří by se na výcviku dětí podíleli. Znovu 
bychom tedy chtěli vyzvat rodiče dětí nebo příznivce tohoto sportu ke spolupráci a vytvoření programu 
malým hasičům. 

Jaroslav Mejzlík a Vojtěch Robotka
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 Oddíl stolního tenisu v Rudíkově hraje druhou sezónu se třemi týmy. 
 Rudíkov A, i když se přihlásil do druhé třídy, byl díky velmi silné sestavě svazem přeřazen do třídy první. 
Petr Jašek a Milan Těžký figurují na předních příčkách tabulky úspěšnosti v okrese. Bohužel kvůli zraněním 
obou zmíněných hráčů se A týmu moc nedaří a je zatím na posledním sestupovém místě. 
 Oproti tomu týmu Rudíkov B se daří docela dobře a díky Štěpánu Pažourkovi, který družstvo „táhne 
kupředu“, je zatím na krásném druhém místě 4. třídy. 
 Rudíkov C hraje také 4. třídu a zatím je na předposledním místě, ale výkony hráčů se oproti podzimní 
části výrazně zlepšily. Největší úspěšnost má v týmu „C“ Tomáš Mayer. 
 Pokud naše mládež nehraje soutěžní zápas, účastní se turnajů. Většinou za doprovodu trenéra Ludvíka 
Holuba, který díky své 30leté zkušenosti s mládeží dokáže stále předávat cenné dovednosti.
 Základní škola Na Kopcích v Třebíči opět pořádala žákovský turnaj ve stolním tenise, kde se pravidelně 
jako oddíl zúčastňujeme ve velkém počtu. Turnaj se hrál na osm kol (tedy osm hracích sobot) a v celkovém 
pořadí turnaje obsadil s velkým náskokem první místo Tomáš Mayer, na druhém místě se umístil Nikolas 
Mayer a i třetí medaile skončila v rukou rudíkovského zástupce Ondřeje Špačka, páté místo pak obsadil 
Jakub Chalupa. Za těmito úspěchy stojí tvrdá práce trenérů a vedoucích mužstev všech tří týmů a také skvělé 
zázemí, které nám obec pro stolní tenis poskytuje. 

Za OST Rudíkov Libor Chalupa

DĚNÍ V OBCI - Stolní tenis

Stupně vítězů třebíčského turnaje

Děti na tréninku
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DĚNÍ V OBCI - Farnost

Velikonoční zamyšlení

 Ještě před začátkem postní doby jsem s farníky děkoval Pánu Bohu za 60 let života. Jsem vděčný za vše 
krásné, dobré i těžké, co jsem prožil. Ne nadarmo se říká, že vše zlé je pro něco dobré. Následující den jsem 
hrál zatím své poslední mistrovské utkání ve stolním tenisu za tým Rudíkov „A“. Již v úvodní čtyřhře jsem cítil 
bolest v pravém zápěstí. Na následující dvojhru jsem ještě nastoupil povzbuzován slovy spoluhráčů: „To dáš!“ 
Se sebezapřením jsem dvojhru dohrál, ale bez šance ji vyhrát. Večer se objevil problém vyčistit si zuby pravou 
rukou.
 Následující vyšetření na chirurgii ukázalo známky pokročilé artrózy, výrůstky v pravém zápěstí a zánět. 
Dále předepsané mazání, ortéza a rehabilitace. To znamená možná konec aktivního sportování. (Holt, sportem 
ku zdraví...)
 Na začátku postní doby jsme při udělování popelce slyšeli větu: „Pamatuj, že jsi prach a v prach se 
navrátíš.“ To nám připomíná pomíjivost věcí kolem nás. Bůh nám vložil do srdce touhu po věčném životě a tu 
můžeme naplnit skrze Ježíše Krista. Učíme se postupně opouštět všechno, co máme rádi, až zde zanecháme 
vše. Na věčnost si odneseme jen všechny dobré skutky vykonané z lásky k Bohu a k lidem. Máme se tedy na co 
těšit. Na setkání s Bohem, který je Láska, a na setkání s těmi, kteří nás do nebeského Jeruzaléma předešli.
 Nyní mohu založit ruce a nic nedělat, ale je pro mě výzvou začít hrát stolní tenis levou rukou, i když 
výkonnost už nebude taková, jaká byla dříve. Vždyť každý rozumný pohyb je zdravý a sportovní přátelství také. 
Myslím si, že pro každého z nás může být výzvou v jakémkoliv věku změnit v něčem svůj život, aby byl více 
naplněn. Třeba tím, že dáme svůj život do rukou Ježíše Krista.

P. Milan Těžký - farář

Oslava 60. narozenin P. Milana Těžkého
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DĚNÍ V OBCI - Knihovna

 Končí zima, začíná jaro a s ním období méně vhodné k četbě, přesto Vás chci pozvat k návštěvě 
knihovny, například přehledem loňského roku.
 K 31. prosinci 2022 máme v knihovně 2767 našich knih (bez knih z třebíčského výměnného fondu), 
z toho 582 knih naučných, ostatní se řadí do beletrie neboli literatury krásné.
 V loňském roce jsme ve spolupráci s obcí zakoupili 73 nových knih za 10 000,- Kč, které máme přislíbeny 
i v letošním roce na nákup další literatury. Do knihovny chodí celkem 43 čtenářů, včetně 21 dětí do 15 let, 
kterým bylo loňský rok zapůjčeno 113 dětských a 873 knih pro dospělé, celkem tedy 986 knih. Z toho je 
zřejmé, že zájem o četbu naštěstí stále je.
 Petra Robotková
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Četnická stanice Rudíkov 1898−1918
 Vážení čtenáři, dovolte mi úvodem uvést osobní prosbu. Při svém pátrání po historii nebo při vyprávění 
s rodáky se často setkávám s větou: „No ony tu nějaké staré dokumenty byly, ale to se všechno vyhodilo, 
spálilo při rekonstrukci a podobně...“ Chtěl bych Vás zde poprosit, máte-li doma nějaké staré dokumenty, 
knihy či fotografie týkající se historie, pečlivě rozmýšlejte, jak s nimi naložíte. Často se jedná o informace, 
které nejsou nikde jinde uvedeny, a jejich výpovědní hodnota je neocenitelná. V případě, že se takový 
dokument rozhodujete vyhodit nebo zničit, raději se obraťte na archiv nebo muzeum, jestli by o dotyčný 
materiál nemělo zájem. Bohužel už i obecní kroniky často obsahují velmi strohé záznamy, a proto je každý 
zápis či vzpomínka velmi cennou informací. 
 V případě zájmu můžete kontaktovat i mě na e-mailu: jan.kratochvil01@seznam.cz. Troufám si tvrdit, 
že jako archivář Vám dokážu poradit, co s takovým dokumentem udělat. Zároveň mě můžete kontaktovat 
i v případě, budete-li mít zájem číst ve zpravodaji o nějaké konkrétní historické události.
         

Četnická stanice Rudíkov
1898−1918

 V Rakousku-Uhersku náleželo četnictvo na našem území pod 
předlitavské Ministerstvo pro zemskou obranu a veřejnou bezpečnost. 
Tomuto ministerstvu byla podřízena jednotlivá zemská četnická velitelství. 
Na Moravě to bylo četnické velitelství č. 4 se sídlem v Brně. Pod tyto 
zemská velitelství spadaly c. k. zemské a okresní úřady (hejtmanství), které 
spravovaly jednotlivá oddělení a stanice.
 Četnická stanice byla v Rudíkově zřízena 1. října 1898. Umístěna 
byla do domu Jana Vaňka, č. p. 34 (dům naproti kostelu). Do jeho obvodu 
spadaly vesnice Přeckov, Hroznatín, Horní Heřmanice, Batouchovice, Nový 
Telečkov, Rohy, Oslavička, Vlčatín a Hodov. V začátcích podléhala nově 
zbudovaná četnická stanice Okresnímu hejtmanství ve Velkém Meziříčí. 
 Na stanici byl od počátku ustanoven vždy jeden velitel, který měl 
k dispozici zpravidla dva další četníky. Prvním velitelem četnické stanice 
byl stržm. Antonín Slížek (1898−1901), následoval stržm. Vojtěch Žižka 
(1901−1902) a vrch. stržm. Jan Veidlich (1902−1923). Do roku 1918 působilo 
na zdejší stanici celkem devět četníků, kteří byli jmenovaným velitelům 
podřízeni. 
 Jejich činnost spočívala především v dohlížení na celkovou bezpečnost v obvodu stanice. Každý den 
procházeli různé cesty v okolí, v lesích, polích či obcích, aby působili především preventivně. Svoji činnost 
vykonávali pěšky nebo na kole. Až později dostali motocykl a automobil. Zdejší četnictvo řešilo drobnější 
přestupky a trestné činy, jako například krádeže osobních věcí, ničení úlů, krádeže dřeva, požáry, stíhali pytláky, 
kontrolovali krmení zvěře, osobních doklady a s nárůstem dopravy i bezpečnost na pozemních komunikacích. 
V případě závažných kriminálních činů asistovali četníkům z okresní četnické stanice. 
 V roce 1909 dohlíželi na bezpečnost při probíhajících císařských manévrech. V době I. světové války 
nastalo zhoršení bezpečnostní situace. Aktivita četníků se zaměřila nejen na pořádek a správné odvody mužů, 
ale i na potírání protistátních reakcí. V roce 1917 a 1918 docházelo k potyčkám a výjimečně i k přestřelkám 
mezi četníky a vojenskými „dezertéry“, kteří se ukrývali v okolních lesích před opětovných nástupem na frontu. 
Četnictvo často sledovalo učitele, zda mimo školu neprojevují nějaké sympatie nad neúspěchy rakousko-
uherské armády. Zároveň mělo dohlížet na odvody potravin a zboží na frontu a potírat nespokojenost 
pramenící z chudoby a nedostatku jídla.
 Bohužel z období let 1898−1918 se dochovalo minimum informací ke konkrétním případům. Za 
zmínku stojí vloupání do místního kostela z roku 1908, nešťastné úmrtí z roku 1910 a 1914 nebo problémy 
mezi farářem, jeho hospodyní a jejím manželem, které přerostly z milostného psaní až k vydírání a výhružkám 
smrtí. 
 V příštím čísle naváže naše minisérie textem Četnická stanice Rudíkov 1918−1945.

Jan Kratochvíl
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Vyhlášení výsledků v kategorii MUŽI do 45 let

Vyhlášení výsledků v kategorii MUŽI nad 45 let

Start Silvestrovského běhu 2022

Ohlédnutí za akcemi
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Vyhlášení výsledků v kategorii ŽENY

Tříkrálová sbírka
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Masopust v Rudíkově
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Zpracoval redakční tým ve složení Zdeněk Souček, Ilona a Bohumír Pospíšilovi

Významné jubileum oslavili

leden
80 let – pan Josef Střecha

únor
60 let – pan Emil Krejska
70 let – paní Ludmila Šabacká

březen
60 let – pan Roman Voborný
70 let – pan Jiří Dvořák 

Narození občánci     

     prosinec
     Vilém Misík
     Nikola Rybníčková

     leden
     Veronika Brančová

     únor
     Nikol Havlátová

Zemřelí občané
Dne 13. ledna 2023 zemřela paní Zdeňka Novotná ve věku 91 let.
Dne 20. března 2023 zemřel Ing. Miroslav Smieško ve věku 60 let.

Rudíkovský zpravodaj vydává obec Rudíkov
Obec Rudíkov
Rudíkov 2
675 05 Rudíkov

tel.: +420 568 878 184
mobil: +420 773 826 754
e-mail: ou.rudikov@rudikov.cz
mobil starosty: +420 604 266 642

Masopust v Rudíkově
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